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BR.0002.7.2019 

Nowa Sól, dnia 26 kwietnia 2019 r. 

 

 

Protokół nr 7/2019 

z VII sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 26 kwietnia 2019 roku 

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Nowej Soli przy ulicy Moniuszki 3 

 

 

VII sesja Rady Powiaty Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2019 r. poz. 511).  

• zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście, zgodnie z listą obecności. 

• listy obecności - załącznik nr 2 niniejszego protokołu 

O godz. 09:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do 

podejmowania uchwał. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Ziarek poinformował 

zgromadzonych, że zachodzi konieczność przeprowadzenia dodatkowego postępowania 

wyjaśniającego, celem rozpoznania skarg i dlatego w dniu dzisiejszym w porządku obrad 

zmienią się nazwy uchwał, zamiast „Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi (…)” będzie 

„Uchwała w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi (…)”. 

     

 

Ad. 2. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w roku 2018. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

6. Informacja o dofinansowaniu spółek wodnych na terenie Powiatu Nowosolskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Nowosolskiego – nr druku 0520/51/2019. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Nowosolskiego – nr druku 0520/52/2019. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 5 w Kożuchowie – nr druku 0520/53/2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Wielospecjalistycznego Szpitala SP ZOZ w Nowej Soli – nr druku 0520/54/2019. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Wielospecjalistycznego Szpitala SP ZOZ w Nowej Soli – nr druku 0520/55/2019. 

12. Przedstawienie sprawozdania z prac Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
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13. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. 

Radny Grzegorz Zwarycz złożył wniosek o zmianę nr drogi, błędnie odnotowanym,  

w protokole jest 273 a powinno być 283. 

Przewodniczący poinformował, że zmiana zostanie naniesiona. 

Radni 18 głosami „za” oraz 1 „wstrzymującym się” przyjęli protokół z VI sesji Rady 

Powiatu Nowosolskiego. 

 

Ad. 4.  

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się na wspólnym 

posiedzeniu komisji ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w roku 2018. 

• załącznik nr  niniejszego protokołu 3. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się z oceną zasobów 

pomocy społecznej na wspólnym posiedzeniu komisji. 

• załącznik nr  niniejszego protokołu 4. 

 

Ad. 6.   

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Rada zapoznała się z informacją o 

dofinansowaniu spółek wodnych na terenie Powiatu Nowosolskiego na wspólnym posiedzeniu 

komisji. 

• załącznik nr  niniejszego protokołu 5. 

 

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie odwołania 

członka Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowosolskiego, Radnego Mariusza Stokłosę, który 

został wybrany do składu Zarządu Powiatu, a zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym  

w skład komisji rewizyjnej nie mogą wchodzić radni będący członkami Zarządu.  

• projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały Rady Powiatu Nowosolskiego w sprawie odwołania 

członka Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowosolskiego  

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 19 radnych. 

Rada podjęła uchwałę w sprawie odwołania członka Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Nowosolskiego. 

• Uchwała nr VII/51/2019 – załącznik nr 7 niniejszego protokołu. 
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Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia 

składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowosolskiego uzasadniając 

poinformował, że zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie powiatowym, w skład Komisji 

Rewizyjnej wchodzą Radni, przedstawiciele wszystkich Klubów Radnych. 

• projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 niniejszego protokołu 

Jarosław Suski poprosił Przewodniczącego Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego, Andrzeja Ziarka o przedstawienie kandydata. 

Przewodniczący Klubu Radnych PSL jako przedstawiciela Klubu zgłosił radną Alinę 

Śmigiel. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy radna wyraża zgodę. 

Radna Alina Śmigiel wyraziła zgodę.    

 

Głosowanie:  

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 19 radnych. 

Rada podjęła uchwałę w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Nowosolskiego 

• Uchwała nr VII/52/2019 – załącznik nr 9 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Ziarek zreferował etap 

procedowania skargi na Dyrektora  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 5 w Kożuchowie 

oraz poinformował o konieczności przeprowadzenia dodatkowego postępowania 

wyjaśniającego. Następnie w imieniu Komisji przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 

5 w Kożuchowie do dnia 14 czerwca 2019 r. 

 

Głosowanie: 

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

głosowało 19 radnych. 

 Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi 

na Dyrektora  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 5 w Kożuchowie. 

• Uchwała nr VII/53/2019 – załącznik nr 10 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Ziarek zreferował etap 

procedowania skargi na Dyrektora Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli oraz poinformował o konieczności 

przeprowadzenia dodatkowego postępowania wyjaśniającego. Następnie w imieniu Komisji 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
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Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Nowej Soli do dnia 14 czerwca 2019 r.   

 

Głosowanie:  

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0 

głosowało 21 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowej Soli   

• Uchwała nr VII/54/2019 – załącznik nr 11 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Ziarek zreferował etap 

procedowania skargi na Dyrektora Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli oraz poinformował o konieczności 

przeprowadzenia dodatkowego postępowania wyjaśniającego. Następnie w imieniu Komisji 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Nowej Soli do dnia 14 czerwca 2019 r. 

  

Głosowanie: 

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

głosowało 19 radnych. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowej Soli.  

• Uchwała nr VII/55/2019 – załącznik nr 12 niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12. 

Rada Powiatu Nowosolskiego zapoznała się z treścią sprawozdania z prac Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Krzysztof Galerczyk zapytał jaką kwotę przeznaczamy, czy ta kwota maleje czy 

rośnie oraz jak duża grupa nauczycieli została objęta i wg jakich kryteriów jest to czynione - 

planem dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli w roku 2019. Kolejne pytania dotyczyły Planu ochrony zabytków Powiatu 

Nowosolskiego na wypadek konfliktu zbrojnego i sytuacji kryzysowych - ile zabytków jest 

objętych planem, na czym ta ochrona ma polegać. 

Przewodniczący poinformował radnego, że odpowiedź zostanie udzielona pisemnie. 
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Następnie głos zabrała radna Zenobia Kubicka, zapytała o punkt sprawozdania dot. 

zawarcia umowy najmu lokalu przy ulicy Witosa 18. 

Wicestarosta Waldemar Wrześniak odpowiedział, iż jest to umowa cyklicznie zwierana 

z właścicielem Poradni Zdrowia Psychicznego, który występuje z takim wnioskiem co trzy 

miesiące.   

 

Ad. 13. 

Radny Łukasz Kempa nawiązując do pytań zadanych na poprzedniej sesji 

Komendantowi Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej oraz odpowiedzi jakie uzyskał 

złożył pisemną interpelację dot. bezpieczeństwa wyjazdu z KP PSP w Nowej Soli. 

Radny Przemysław Ficner zapytał jakie poczyniono ustalenia w sprawie „hałdy 

toksycznych odpadów na terenie Dozametu” oraz kiedy odbył się nabór wniosków i jakie drogi 

powiatu zostały skierowane do dofinansowania z programu rządowego Fundusz dróg lokalnych 

wraz ze wskazaniem szacowanych kwot. 

Wicestarosta Waldemar Wrześniak poinformował, że w sprawie „hałdy” co jakiś czas 

pojawiają się przedsiębiorcy zgłaszający chęć pomocy powiatowi w utylizacji odpadów ale 

niestety sytuacja formalno–prawna dot. gruntów, na których ona się znajduje jak i możliwości 

finansowe powiatu ograniczają możliwości. Czynione są kroki w celu uzyskania 

dofinansowania utylizacji „hałdy” z programów centralnych. Powstają również regulacje 

prawne w sprawie usuwania tzw. „bomb ekologicznych” z terenu całego kraju, co niewątpliwie 

daje szansę na rozwiązanie tego problemu. 

Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska poinformowała, że nabór wniosków  

do wiosennej edycji o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych zakończył się 12 

kwietnia br. Powiat złożył jeden wniosek, który dotyczy przebudowy drogi powiatowej 1022F 

II etap od miejscowości Jesiona do miejscowości Tatarki, wartość inwestycji to około 8 mln zł. 

Możliwość finansowania jaką może uzyskać beneficjent to maksymalnie do 80% i jeżeli 

uzyskamy taki poziom dofinansowania, inwestycja będzie mogła być realizowana. 

Radny Grzegorz Zwarycz zapytał czy był składany wniosek na II etap budowy drogi 

1032F Miłaków oraz czy będą wobec niej inne plany dofinansowania.  

Odpowiadając Starosta poinformowała, że w tej edycji, powiat złożył jeden wniosek  

i dot. on drogi na Jesionę ale pozostaje jeszcze edycja jesienna. Taki sposób postępowania był 

krokiem strategicznym, celem uzyskania maksymalnej kwoty dofinansowania. W przypadku 

uzyskania niższej kwoty prawdopodobnie zrezygnujemy z realizacji tej inwestycji i wtedy 

zostanie rozważone złożenie wniosku na dofinansowanie II etapu drogi Miłakowa. 

Ad vocem Grzegorz Zwarycz powiedział, że uzyskał informację, o deklaracji Burmistrz 

Nowego Miasteczka o dofinansowaniu II etapu budowy przedmiotowej drogi. Czy wartość 

przebudowy drogi na Jesionę też będzie podzielona na gminę i powiat – czy cały wkład własny 

będzie pochodził tylko z budżetu powiatu. 

Starosta poinformowała, iż finansowanie inwestycji zostało zaplanowane z budżetu 

powiatu oraz dofinansowania rządowego. 

Radny Przemysław Ficner zapytał czy faktycznie była deklaracja Burmistrza Nowego 

Miasteczka o współfinansowaniu, a jeżeli tak to jaka była deklarowana kwota? 

Starosta udzieliła odpowiedzi – Burmistrz deklarowała 500 tys. zł. 
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Radny Przemysław Ficner wskazał na dotychczasową praktykę, która mówi, że powiat 

składa maksymalną możliwą liczbę wniosków, czyli dwa oraz wyraził zaskoczenie 

niezłożeniem wniosku na II etap drogi Miłakowa. 

Radny Andrzej Ziarek zapytał jakimi zasadami kieruje się Zarząd podejmując decyzje 

o skierowaniu wniosku o dofinansowanie, wskazał również, że dotychczas inwestycje,  

do realizacji, których gminy deklarują współfinansowanie były realizowane w pierwszej 

kolejności i ocenił tę zasadę za dobrą. 

Radny Marcin Kula zasygnalizował problem rosnących okresowo kolejek  

w Wydziale Komunikacji. W ocenie radnego problem prawdopodobnie związany jest  

z pojawieniem na rynku firm świadczących usługi związane m.in. z rejestracją pojazdów co 

powoduje, że pracownicy tych firm składają jednorazowo kilka wniosków co skutkuje 

tworzeniem się zatorów w kolejce; warto przeanalizować czy wydzielenie oddzielnego 

stanowiska dla takich firm rozwiązałoby problem. 

Radna Bogumiła Ulanowska wskazała na problem bezpieczeństwa na dawnej drodze 3, 

na odcinku Niedoradz – Nowa Sól i złożyła pisemną interpelację w tym temacie. 

Radny Przemysław Ficner poprosił o pisemne udzielenie odpowiedzi na pytanie kto 

zdecydował, że drugi wniosek, pomimo takiej propozycji gminy, nie został złożony; czy 

Starosta czy Zarząd. 

Radny Grzegorz Zwarycz poinformował, że przyłącza się do pytań przedmówcy oraz 

zapytał czy dokumentacja do złożenia kolejnego wniosku dot. Miłakowa była przygotowana, 

ponieważ radny uzyskał informację, że była ona gotowa. 

Radny Andrzej Ziarek doprecyzował wcześniejszą wypowiedź i kieruje zapytania: 

jakimi kryteriami Zarząd kieruje się przy wyborze inwestycji oraz dlaczego droga do Miłakowa 

nie została zgłoszona mimo deklaracji dofinansowania. 

Radny Krzysztof Galerczyk zwrócił uwagę, że powiat odpowiada za szkolnictwo  

i należy trzymać nad tym pieczę oraz reagować we właściwy sposób, ponieważ w jednym  

z tygodników ukazał się artykuł pt. „Matur nie będzie” oraz artykuł, w którym zacytowano 

wypowiedź dyrektor szkoły, która dokonała oceny sytuacji politycznej w temacie akcji 

strajkowej nauczycieli. 

Członek Zarządu Sylwia Wojtasik odpowiadając na spostrzeżenia radnego Galerczyka, 

poinformowała, że Zarząd również dostrzegł niestosowność tej wypowiedzi. Dyrektorowi 

szkoły zwrócono uwagę; natomiast dyrektor wyjaśniła, że wypowiedź zacytowana w prasie 

została wyrwana z kontekstu. 

Wicestarosta Waldemar Wrześniak zapytał kiedy wpłynęły skargi, o których była mowa 

na dzisiejszej sesji. 

Członek Zarządu Sylwia Wojtasik przekazała zgromadzonym informację nt. akcji 

strajkowej pracowników szkół w powiecie, która aktualnie została zawieszona; rady 

pedagogiczne klasyfikacyjne oraz zakończenia roku szkolnego zostały już zaplanowane.  

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosolskiego Jarosław Suski poinformował 

zebranych o terminie kolejnej sesji – 31 maja 2019 r. godz. 9:00. Będzie to sesja absolutoryjna 

na której będzie rozpatrywany również Raport o stanie powiatu. Analogicznie komisja wspólna 

odbędzie się we wtorek 28 maja 2019 r. godz. 16:00. W związku ze skargami, które proceduje 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz sprawozdaniem ze współpracy z organizacjami 

pozarządowymi może zdarzyć się konieczność zwołania jeszcze sesji 17 maja 2019 r. i komisja 

wspólna wtedy we wtorek 14 maja 2019 r. 

W związku z powrotem na salę radnego Andrzeja Ziarka, Przewodniczący przedstawił 

radnemu pytanie Wicestarosty Waldemara Wrześniaka, który zapytał kiedy wpłynęły skargi,  

o których była mowa na dzisiejszej sesji. 

Radny Andrzej Ziarek odpowiedział, że skargi wpłynęły pod koniec marca 2019 r. ale 

dokładne daty przekażą Wicestaroście pracownicy Biura Rady i Zarządu. 

Radna Zenobia Kubicka podzieliła się informacjami, które uzyskała od mieszkańców 

powiatu nt. konieczności rozpropagowania działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przy Radzie Powiatu Nowosolskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu w imieniu organizatorów zaprosił obecnych na paradę 

motocyklową, która odbędzie się 03 maja 2019 r. godz. 11:00. 

Radny Andrzej Ziarek odnosząc się do wypowiedzi radnej Kubickiej podkreślił, że od 

tej kadencji funkcjonuje Komisja Skarg, Wniosków i Petycji ale w poprzednich kadencjach 

skargi też były rozpatrywane z taką tylko różnicą, że przez Komisję Rewizyjną. 

Radny Romuald Fedorczak jako współorganizator, podziękował za pomoc przy 

organizacji VII Biegu do Pustego Grobu, który odbył się dnia 22 kwietnia 2019 r.  

Do podziękowań dołączyła również radna Kubicka, która podziękowała w szczególności 

Skarbnikowi Powiatu, Pani Ewie Matyli oraz Radnemu Romualdowi Fedorczakowi. 

Starosta Nowosolski Iwona Brzozowska podziękowała organizatorom biegu za szansę 

wzięcia udziału Zarządu w takim przedsięwzięciu, o ogromnym zasięgu terytorialnym.       

 

Ad. 19. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 10:26 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął VII sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Nowosolskiego 

/-/ 

Jarosław Suski 


